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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 12/2013 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE MANACOR CELEBRADA EL DIA 9 DE SETEM BRE DE 
2013  
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  12/2013. 
Sessió: ordinària 
Data: 9 de setembre de 2013  
Horari: 11.30 a 15.00 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
Assistents 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
- Pel Grup Municipal Coalició per Manacor 

1. Riera Mascaró, Catalina 
2. Rufiandis Cabrer, Francisca 
3. Bover Sansó, Maria 
4. Sureda Fons, Maria Magdalena 
5. Flores Pineda, Roberto Arturo 

 
- Pel Grup Municipal Partit Popular de Manacor 

1. Bosch Lliteras, Llorenç 
2. Sureda Fons, Antoni 
3. Servera Munar, Antoni 

 
- Pel Grup Municipal Socialista 

1. Fernández Rubí, Amanda 
2. Hinojosa Abenza, Nuria 

 
- Pel Grup Municipal PSM-IV-EM 

1. Gaià Riera, Sebastià 
2. Oliver Gomila, Miquel 

 
- Pel Grup Municipal AIPC  

1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat 

 
- Pel Grup Municipal ALM 

1. Mateu Capllonch, Francisco 
2. Ginard Puigserver, Joan 
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- Pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana 
1. Llodrà Gayà, Joan 

 
- Regidor no adscrit 

1. Perelló Román, Miquel 
 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
Interventor acctal. 
Sebastià Nadal fons  
 
Absències (excusen) 
Sebastiana Sureda Rosselló, Coalició per Manacor 
Sebastià Nadal Santandreu, Grup Municipal Socialista 
 
Incidències 
Punt 8: S’absenta l’Interventor Sr. Nadal Fons, i els tècnics d’Urbanisme Sr. Joan 
Antoni Salom i Sra. Isabel Romero s’incorporen a la sessió en el punt 8, i l’abandonen 
al finalitzar la seva votació. 
 
Punt 13: Durant part del debat del punt 13 s’absenta el batle assumit la presidència en 
funcions, la primera tinenta de batle Sra. Riera Mascaró. 
 
Punt 10: Durant el debat del punt 10 s’absenta la Sra. Maria Magdalena Sureda Fons, 
reincorporant-se en el debat del punt 11. 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Lectura i aprovació actes 08/2013, 09/2013, 10/2013 i 11/2013. 
2. Donant compte dels llibres de les resolucions dictades en els mesos de juny, juliol  i 
agost de 2013. 
3. Donant compte de l’informe de la Intervenció de Fons sobre seguiment de l’execució 
del Pla d’Ajust. 
4. Donant compte de l’acord de la Junta de Govern Local de fixació de la quantia del preu 
públic per a la prestació dels serveis d’atenció a la primera infància de l’Ajuntament de 
Manacor, curs escolar 2013-2014. 
5. Precs i preguntes. 
 
Dictamen de la Comissió Especial de Comptes 
6. Aprovació Comptes Generals exercici 2012. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa General 
7. Reconeixements extrajudicial de crèdits. 
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8. Aprovació inicial de la modificació de les NNSS de Manacor sobre la implantació de 
l’ús esportiu en els polígons de serveis de la ciutat de Manacor, polígons 1-15, 1-17-1, 1-
17-2 i 1-28-1. 
9. Resolució al·legació i aprovació definitiva modificació Reglament intern dels Centres 
d’Estades Diürnes de l’Ajuntament de Manacor. 
 
Propostes de la batlia 
10. Designació de segon suplent al Consorci d’Infraestructures de les Illes Balears. 
11. Per a la regularització del lloguer vacacional d’habitatges a les Illes Balears. 
 
Diversos 
12. Moció del Grup Municipal Socialista per a la neteja i manteniment dels torrents del 
terme municipal de Manacor. 
13. Moció del Grup Municipal Socialista per a l’adaptació de l’ordenança municipal 
sobre protecció de renous i vibracions. 
14. Moció del Grup Municipal Socialista de suport a la comunitat educativa. 
 
Moció d’urgència 
Única.  Presentades pels Grups Municipals Coalició per Manacor, AIPC, ALM, PSOE, 
PSM-IV-E i Esquerra de rebuig a qualsevol modificació de la planta i demarcació 
judicial que comporti la desaparició dels jutjats de Manacor, 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
1. Lectura i aprovació actes 08/2013, 09/2013, 10/2013 i 11/2013 
 
El Sr. Gaià Riera amb relació al punt núm. 1 de l’acta núm. 8/2013, demana la 
rectificació de la seva intervenció quarta en el sentit d’on diu “indica que si aquest es 
compromet a mirar el tema dels usos turístics els habitatges de planta baixa, votaran 
abstenció o a favor” ha de dir “indica que si aquest es compromet a mirar el tema dels 
usos turístics i a estudiar els habitatges en planta baixa, votaran abstenció o a favor” 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per denou vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, ALM 
Partit Popular de Manacor, Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, Esquerra 
Republicana i el Sr. Perelló Román) i una abstenció (Sr. Bosch Lliteras): 
 
Aprovar l’acta núm. 08/2103 extraordinària celebrada per aquest mateix òrgan el passat 20 
de juny de 2013, amb la rectificació sol·licitada pel Sr. Gaià Riera quan a la seva 
intervenció quarta. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
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Aprovar les actes celebrades per aquest mateix òrgan  núms. 09/2013 ordinària d’1 de 
juliol de 2013, 10/2013 extraordinària de 18 de juliol de 2013 i 11/2013 extraordinària 
urgent de 18 de juliol de 2013. 
 
2. Donant compte dels llibres de les resolucions dictades en els mesos de juny, juliol  
i agost de 2013 
 
El Sr. Oliver Gomila demana sobre els decrets de juny de suspensió de la instal·lació de 
tanques de publicitat de les Coves del Drach. 
 
La Sra. Riera Mascaró respon que s’ha iniciat el corresponent expedient. 
 
El Sr. Oliver Gomila demana explicacions sobre el decret d’inici del contracte menor 
per obtenir la Q de qualitat turística. 
 
El Sr. Gomila Capó respon que pràcticament ha finalitzat el treball d’aquest contracte 
menor i només falten uns petits detalls, com posar serveis sanitaris públics a s’Illot i a 
Cala Murada, i creu que en dues setmanes l’Ajuntament obtindrà la corresponent 
certificació de qualitat. 
 
El Sr. Oliver Gomila demana si la Q de qualitat serà per l’any vinent. 
 
El Sr. Gomila Capó respon afirmativament. 
 
El Sr. Oliver Gomila sol·licita els motius de l’adjudicació del manteniment de 
l’abocador del Coll del Vent, ja que aquest el va executar la Conselleria de Medi 
Ambient. 
 
El Sr. Amer Artigues indica que, efectivament, el segellat de l’abocador l’executà la 
Conselleria de Medi Ambient, però l’Ajuntament té el compromís de controlar aquest 
abocador durant trenta anys. 
 
El Sr. Oliver Gomila creu que hi ha una errada en la inscripció del decret 2441/2013, 
atès que s’atribueix la resolució a Sanitat i Consum. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les resolucions dictades per la batlia 
presidència durant els mesos de juny, juliol i d’agost de 2013, inscrits amb els números 
1752/2013 al 2001/2013, 2002/2013 al 2336/2013 i del 2337/2013 al 2519/2013, 
respectivament. 
 
3. Donant compte de l’informe de la Intervenció de Fons sobre seguiment de 
l’execució del Pla d’Ajust 
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El batle dona les explicacions corresponents a l’informe d’Intervenció del compliment 
de l’execució del Pla d’Ajust i conclou que, segons el funcionari, l’Ajuntament està 
complint els objectius fixats. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de l’informe de la Intervenció de Fons de 12 de 
juliol de 2013, sobre seguiment de l’execució del Pla d’Ajust, exercici 2013, referit a 
informe trimestral de seguiment d’ingressos, de despeses, avals públics rebuts, 
operacions o línies de crèdit contractades i contractes subscrits amb entitats de crèdit per 
facilitar el pagament a proveïdors, deute comercial i operacions amb derivats i altre 
passiu contingent, tot en compliment al RDLegislatiu 4/2012, de 24 de febrer, i a l’ordre 
HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de 
subministrament d’informació previstes a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, 
d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. 
 
4. Donant compte de l’acord de la Junta de Govern Local de fixació de la quantia del 
preu públic per a la prestació dels serveis d’atenció a la primera infància de 
l’Ajuntament de Manacor, curs escolar 2013-2014 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de l’acord de la Junta de Govern Local de 31 de 
juliol de 2013, fixant la quantia del preu públic per a la prestació dels serveis d’atenció a 
la primera infància de l’Ajuntament de Manacor, per al curs escolar 2013-2014, amb les  
següents tarifes pel que fa a les tarifes del servei d’escolarització: 
 
TARIFES SERVEI D’ESCOLARITZACIÓ  CURS 2013-2014: 

 Aula bebés 0 a 1 Aules 1 a 2 / 2 a 3  Observacions 

 Residents No residents Residents  No residents  

 MATRÍCULA 52,20 52,20 52,20 52,20 Anual 

ACOLLIDA 20,80 36,42 20,80 36,42 Mensual 

ESCOLARITZACIÓ 197,67 301,71 187,27 291,31 Mensual 

ESCOLARITZACIÓ+
MENJADOR   

 187,27 + 4,7 
per dia (mes 

complet) 
 

187,27 + 5,72 
per dia 

(dies solts) 

291,31 + 4,7 
per dia (mes 

complet) 
 

291,31 + 5,72 
per dia 

(dies solts Mensual 

RECOLLIDA 20,80 36,42 20,80 36,42 Mensual 
MENÚ: 
- per mes complet 
- per dies solts     

4,7 
5,72 

4,7 
5,72   
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5. Precs i preguntes 
 
PREGUNTES ESCRITES 
 
* Presentada pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana el 5 de setembre de 2013, amb el 
número 12914 de RGE: 

“1. La Llei 90/1990 de Disciplina Urbanística preveu de manera detallada com han 
d’actuar els ajuntaments davant una infracció urbanística.  Per quin motiu 
l’Ajuntament de Manacor incompleix de manera sistemàtica l’aplicació d’aquesta 
Llei en els casos de fer restituir la legalitat transgredida? 
2. Per quin motiu s’incompleix sistemàticament l’obligació de convocar cada dos 
mesos la Junta Municipal de Districte de Portocristo? 
3. Quin és el cost dels monòlits i escultura que s’han instal·lar recentment a dues 
rotondes de Manacor i a una de Portocristo? 
Joan Llodrà Gayà 
Grup Municipal d’Esquerra Republicana 
Manacor, 5 de setembre de 2013”. 

 
1a Pregunta:  La formula el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El batle destaca que quan es comet una infracció urbanística hi ha, per una banda, un 
expedient sancionador i, per una altra banda, un expedient de restauració de la legalitat 
urbanística que pot comportar la demolició de les obres il·legals.  Anuncia que, abans de 
finalitzar l’any, tractarà de consensuar l’inici dels procediments de demolició, si bé 
recalca que l’Ajuntament necessitarà la corresponent consignació pressupostària per 
contractar les obres de demolició en el cas que el propietari no ho faci voluntàriament. 
 
El Sr. Llodrà Gayà respon que l’Ajuntament ha de complir la llei, la qual cosa correspon 
a l’equip de govern, i celebra que el batle hagi decidit complir la legalitat urbanística. 
 
2a Pregunta:  La realitza el Sr. Llodrà Gayà 
 
El Sr. Gomila Capó considera que els plens ordinaris tal vegada no es compleixen amb 
la regularitat prevista, però que sí que es convoquen extraordinaris. 
 
El Sr. Llodrà Gayà manifesta que no entén la resposta i critica les poques ganes de 
l’equip de govern que funcioni la Junta de Districte. 
 
El Sr. Gomila Capó contesta que pròximament es convocarà la Junta de Porto Cristo. 
 
3a Pregunta: L’efectua el Sr. Llodrà Gayà. 
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La Sra. Sureda Fons explica que l’escultura de Porto Cristo l’ha donada a l’Ajuntament 
el Sr. Llorenç Ginard i el cost d’instal·lar-la ha estat de 700 euros, i el cost dels dos 
monòlits de les rotondes ha estat de 15.000 euros. 
 
* Presentada pel Grup Municipal Partit Popular de Manacor el 5 de setembre de 2013, amb 
núm. de RGE 12967: 

“1. Quines actuacions ha duit darrerament a terme s’Equip de Govern, respecte al 
servei d’aigua potable de Manacor? 
2. a quin punt es troba sa recepció de ses urbanitzacions de Cala Anguila, Cala 
Mandia, S’Estany den Mas i Cales de Mallorca? 
3. Quina quantitat de multes de s’ORA s’han posat durant s’any 2012, i quina 
quantia suposa?  Quantes d’aquestes s’han cobrat?  I quina quantia suposa? 
Manacor, 5 de setembre de 2013  
Antoni Sureda Fons 
Portaveu des Grup Municipal Partit Popular de Manacor”. 

 
1a Pregunta:  La formula el Sr. Sureda Fons. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que l’Ajuntament ha recabat els corresponents informes 
jurídics i tècnics i ha incoat el procediment de reversió dels béns i instal·lacions del 
servei de proveïment i sanejament d’aigua de Manacor, i que ara ha de respondre a les 
al·legacions que s’han presentat i resoldre definitivament el procediment.  També 
explica que s’ha elevat a escriptura pública la modificació dels estatuts de la SAM i el 
Consell d’Administració l’ha nomenat conseller delegat. 
 
El Sr. Sureda Fons agreix les explicacions donades i sol·licita quan la SAM prestarà 
definitivament el servei de proveïment i sanejament d’aigua. 
 
El Sr. Amer Artigues comparteix la preocupació del Sr. Sureda Fons i confia que en el 
mes de setembre es pugui prestar el servei, però tot això pendent a l’informe jurídic 
sobre les al·legacions presentades. 
 
2a Pregunta: L’efectua el Sr. Sureda Fons. 
 
La Sra. Riera Mascaró estima que el Sr. Sureda Fons té tota la informació sol·licitada de 
primera ma procedent del Sr. Bosch Lliteras. Indica que s’han fet pràcticament quasi 
totes les escriptures de cessió dels terrenys d’ús públic de la urbanització de Cales de 
Mallorca. 
 
El Sr. Sureda Fons insisteix que és molt important per a l’Ajuntament la recepció de les 
urbanitzacions i prega a l’equip de govern que es faci el més aviat possible. 
 
La Sra. Riera Mascaró recorda al Sr. Sureda Fons que coneix les dificultats en la 
recepció de les urbanitzacions. 
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3a Pregunta: La realitza el Sr. Sureda  Fons. 
 
El Sr. Amer Artigues respon que s’han formulat aproximadament 12.000 denuncies de 
l’ORA, la qual cosa ha suposat una liquidació provisional de 647.000 euros;  d’aquestes 
multes s’han pagat voluntàriament 2.812 que implica 86.000 euros, i l’ATIB ha cobrat 
en via executiva 1.285 sancions que suposen 83.000 euros. 
 
El Sr. Sureda Fons considera que hi ha una gran quantitat de multes sense cobrar, la 
qual cosa li preocupa. 
 
El Sr. Amer Artigues insisteix que la resta de multes no cobrades en via voluntària, 
l’Agència Tributària les executarà, i que des de la implantació de les PDAS al personal 
auxiliar de l’ORA s’ha agilitzat molt el procediment sancionador. 
 
* Presentades pel Grup Municipal Socialista, amb el núm. de RGE 12976, el 6 de setembre 
de 2013: 

“1. Quines novetats hi ha sobre la construcció de l’escola nova de Son Macià?  Hi 
ha hagut avanços en la resolució dels problemes urbanístics del solar? 
2. Per quin motiu encara no s’ha arreglat l’enllumenat públic del c/Pagell de l’1 al 
16 i de la Ronda del Matí a partir del nº 23 inclòs el tram del Passeig? 
3. Per què no es duu a terme la implantació de tots els usos que puguin ser 
compatibles als polígons del terme municipal de Manacor? 
Manacor, 04 de setembre de 2013 
Amanda Fernández Rubí 
Portaveu del Grup Municipal Socialista” 

 
1a Pregunta: La formula la Sra. Fernández Rubí. 
 
La Sra. Riera Mascaró exposa que no té constància de cap avanç en la construcció de 
l’escola nova de Son Macià, i que l’Ajuntament ha remés a la Conselleria l’informe de 
l’arquitecte perquè el projecte de construcció de l’escola s’ajustés a l’estudi de detall 
aprovat;  per altra banda, recorda que el regidor de Son Macià i el d’Educació i 
l’APIMA demanaren una reunió amb el director general d’Infraestructures el passat 11 
d’abril i encara no han rebut cap resposta. 
 
La Sra. Fernández Rubí fa esment que el Grup Socialista del Parlament formulà una 
pregunta, amb resposta escrita, al Govern de les Illes Balears sobre l’escola de Son 
Macià i la resposta que va rebre va ser que s’havia redactat un avant projecte i que 
s’estava a l’espera de resoldre una qüestió de caràcter urbanístic entre els tècnics de 
l’IBISEC i els tècnics municipals.   Recalca que la resposta del Govern sempre fa 
referència a una reforma de l’escola i no a la construcció d’un nou centre escolar. 
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La Sra. Riera Mascaró assenyala que fa uns mesos els tècnics de l’Ajuntament es 
reuniren en tècnics de la Conselleria d’Educació i que sempre s’havia parlat de construir 
una escola nova, però que ara la Conselleria ha canviat d’opinió i sembla que vol 
reformar-la, però que, de totes maneres, el Govern no ha previst cap euro, fins ara, per a 
les obres de l’escola de Son Macià. 
 
2a Pregunta: L’efectua la Sra. Fernández Rubí. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta que aquesta obra ha tingut una sèrie de deficiències i 
l’Ajuntament instà a la Conselleria que solucionés els desperfectes, però que, no obstant 
això, l’Ajuntament ha encarregat un projecte per arreglar el problema de l’enllumenat 
públic de la zona indicada. 
 
La Sra. Fernández Rubí recorda que el mes de juliol de l’any passat va fer una pregunta 
semblant i que encara no s’ha donat una solució al problema plantejat. 
 
La Sra. Riera Mascaró destaca que el problema més important de l’enllumenat és la 
manca d’aïllament que provoca que botin els diferencials, i recalca que l’Ajuntament ha 
intentat que es fes càrrec la Conselleria de Medi Ambient d’aquestes deficiències. 
 
3a Pregunta: La formula la Sra. Hinojosa Abenza. 
 
La Sra. Riera Mascaró recorda que a la Comissió Informativa passada que es va parlar 
sobre l’assumpte que es plantejà a la pregunta, i que està oberta al seu estudi. 
 
La Sra. Hinojosa Abenza anuncia que durant el període d’al·legacions de l‘aprovació 
inicial de la modificació dels usos, el seu grup estudiarà la possibilitat de presentar 
al·legacions per implantar tots els usos que puguin ser compatibles als polígons del 
terme municipal de Manacor.  Creu que seria el moment d’aprovar aquesta ampliació 
d’usos en el punt de l’ordre del dia corresponent d’aquest plenari. 
 
La Sra. Riera Mascaró assenyala que, efectivament, durant la fase d’exposició pública 
de l’aprovació inicial de les NNSS els interessats podran presentar al·legacions, però 
creu que seria més oportú estudiar la seva implantació en altres modificacions en 
l’aprovació del Pla General d’Ordenació Urbana. 
 
* Presentades el 6 de setembre de 2013 pel Grup Municipal PSM-IV-EM amb el núm. 
12977 del RGE: 

“1. Quines passes s’havien de donar per complir amb el conveni de s’hort den Roig 
i quines s’han donades des de la signatura del conveni en el 2008, amb les dates 
que s’0han produït? 
2. Perquè encara no s’ha descontaminat el terreny de l’antiga fàbrica de Majòrica, i 
perquè no s’ha fet voltar el solar adequadament? 
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3. Quina explicació dona el batle de que sigui millor pagar més de 3 milions 
d’euros per als terrenys de s’escola del molí den Xema que deixar urbanitzar s’hort 
den Roig? 
4. està tramitant aquest ajuntament el retorn de l’edifici de l’escola de na Camel·la, 
en quina situació es troba aquest retorn? 
Sebastià Gaià 
Portaveu PSM-IV-ExM” 

 
1a Pregunta: La realitza el Sr. Gaià Riera, i demana que la resposta quedi reflectida a 
l’acta “fil per randa” o que el batle li doni la resposta per escrit. 
 
El batle respon de forma conjunta les preguntes 1 i 3 formulades per escrit pel Grup 
Municipal del PSM-IV-EM, i afirma que ha donat les explicacions en altres plenaris.  
Recorda que el conveni tenia dues possibilitats, una primera de pagar el justipreu, i 
l’altra requalificar els terrenys via Pla General d’Ordenació Urbana.  Aquesta darrera 
via tenia un problema que no es podia créixer sense que, prèviament, el planejament 
s’adaptés al PTM i al POOT, si bé amb la Llei Companys va permetre créixer 
urbanísticament via modificació de les Normes Subsidiàries, però que, després de 
diverses consultes al Govern i al Consell Insular de Mallorca, aquesta darrera institució 
advertí a l’Ajuntament que el problema més greu que tenia per modificar les NNSS era 
el de la manca d’aigua potable.   Afirma que l’Ajuntament ha intentat negociar una 
ampliació del termini de compliment del conveni, però que no ha estat possible.  
Recalca que l’Ajuntament ja ha disposat d’uns terrenys que s’han destinat a una escola, 
i que el seu preu va ser fixat pels tècnics municipals seguint els criteris que aplica el 
Jurat d’Expropiació Forçosa i els Jutjats.  
 
El Sr. Gaià Riera estima que el batle no ha donat cap data del procés de modificació de 
les Normes, i que si havia el problema de l’aigua es coneixia l’any 2008, i, en 
conseqüència no entén com es podia aprovar el conveni urbanístic.  Creu que havia 
altres solucions per construir l’escola, i que l’equip de govern mai ha tingut la intenció 
d’urbanitzar l’Hort d’en Roig.  
 
El batle assenyala que les persones que rebran el justipreu són les que han cedit els 
terrenys i les que tenen una sentència ferma favorable en els procediments 
d’expropiació forçosa.  Insisteix que la construcció de l’escola era una prioritat per a 
l’Ajuntament en aquells moments, el qual va rebre molta pressió social.  Considera que 
construir l’escola en la primera línia del passeig Ferrocarril no era adient pel perill que 
suposa per als nins i nines.  Recorda al Sr. Gaià Riera que el seu grup municipal sempre 
s’ha oposat a la urbanització de s’Hort d’en Roig i no entén el canvi de postura en 
aquests moments.     
 
2a Pregunta: La realitza el Sr. Oliver Gomila. 
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La Sra. Riera Mascaró indica que aquesta informació que sol·licita el Sr. Oliver Gomila 
ja l’ha proporcionada de forma reiterada, de manera que recorda que l’Ajuntament ha 
requerit a la Conselleria que ordeni el tancament del solar.  Fa esment que s’han fet 
cates i anàlisis dels terrenys, però que l’Ajuntament no disposa d’aquestes dades, i que 
el conseller de Medi Ambient sembla que vol donar un nou termini per descontaminar 
el solar atesa que la forma de descontaminació depèn de l’ús que es pretengui donar a la 
finca. 
 
El Sr. Oliver Gomila demana si l’Ajuntament s’ha plantejat actuar de forma subsidiària 
i si s’ha fet alguna actuació al respecte, ja que el solar està obert i dona moltes molèsties 
a la ciutadania.  
 
La Sra. Riera Mascaró reitera que l’Ajuntament demanà a la Conselleria que adoptés les 
actuacions pertinents per ordenar el tancament del solar. 
 
4a Pregunta: La formula el Sr. Oliver Gomila. 
 
El Sr. Flores Pineda assenyala que, el passat mes de maig, demanà una reunió amb la 
consellera d’Educació i encara no ha rebut resposta, i que també ha intentat fer un 
conveni per utilitzar l’Institut de forma conjunta entre l’Ajuntament i la Conselleria, de 
manera que es pogués aprofitar eficientment l’edifici, i així poder-se utilitzar per 
formació no reglada que proporciona l’Ajuntament, o les associacions locals. 
 
El Sr. Oliver Gomila agraeix les explicacions i demana als representants del PP que 
ajudin a l’Ajuntament a aconseguir un conveni per utilitzar les instal·lacions de na 
Camel·la. 
 
El Sr. Flores Pineda s’apunta al suggeriment del Sr. Oliver Gomila. 
 
 
6. Dictamen de la Comissió Especial de Comptes: aprovació Comptes Generals 
exercici 2012 
 
Dictamen de la Comissió Especial de Comptes de 3 de setembre de 2013, d’aprovació 
Comptes Generals exercici 2012. 
 
El batle defensa el dictamen i destaca que els resultats són positius i que l’execució del 
pressupost de l’any 2012 s’ha fet de forma rigorosa i s’ha obtingut un superàvit elevat.  
Critica que l’Ajuntament, malgrat els resultats positius, estigui pràcticament intervingut 
per l’Estat i que els ajuntaments que han estat rigorosos en l’execució dels pressupostos 
estiguin més penalitzats. 
 
El Sr. Oliver Gomila censura l’intervencionisme del Govern Central i ofereix la seva 
col·laboració en l’elaboració dels nous pressupostos. 
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El batle respon que el pressupost de l’any vinent està molt condicionat per la regla de la 
despesa i que el superàvit d’enguany s’ha de dedicar a amortització de deute.  Manifesta 
que l’Ajuntament té vuit milions d’euros en caixa, la qual cosa implica que té un grau 
molt important de liquidesa. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per onze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM i el Sr. Perelló Román) i vuit abstencions (Partit Popular de Manacor, Grup 
Municipal Socialista, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana) 
 
Aprovar definitivament el Compte General de l’Ajuntament  corresponent a l’exercici 
2012, integrat pel Compte General de la pròpia corporació, pel Compte General de 
l’organisme autònom Institut Públic del Teatre Municipal, pel Compte General de 
l’organisme autònom Patronat de l’Escola Municipal de Mallorquí, pel Compte General 
de l’organisme autònom Patronat Municipal d’Esports, pel compte General de la 
Institució Pública Antoni M. Alcover i pel Compte de la societat mercantil Empresa de 
Serveis del Municipi de Manacor SA, a l’haver transcorregut el termini reglamentari 
d’exposició pública sense haver-se produït reclamacions, reparaments ni observacions el 
resum de la qual és el següent: 
 
PRESSUPOST PROPI 
Drets reconeguts nets. .....................................................................................    45.227.181,40 
Obligacions reconegudes netes .......................................................................    33.836.797,96 
Resultat Pressupostari. ....................................................................................    11.390.383,44 
Desviacions positives de finançament.............................................................            2.838.186,72 
Desviacions negatives de finançament............................................................         712.484,11 
Despeses finançades amb R.L.T.. ...................................................................      1.866.759,02 
RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT...................................................         11.131.439,85 
 
INSTITUT PUBLIC TEATRE MUNICIPAL 
Drets reconeguts nets. .....................................................................................         606.242,28 
Obligacions reconegudes netes. ......................................................................         529.888,41 
Resultat Pressupostari. ....................................................................................           76.353,87 
Desviacions positives de finançament.............................................................           34.748,39 
Desviacions negatives de finançament............................................................                    0,00 
Despeses finançades amb R.L.T. ....................................................................                   0,00 
RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT..................................................           41.605,48 

 
PATRONAT ESCOLA DE MALLORQUI 
Drets reconeguts nets.......................................................................................          55.756,79 
Obligacions reconegudes netes........................................................................                 41.455,16 
Resultat Pressupostari......................................................................................                 14.301,63 
Desviacions positives de finançament.............................................................                          0,00 
Desviacions negatives de finançament ...........................................................                          0,00 
Despeses finançades amb R.L.T......................................................................                          0,00 
RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT..................................................                 14.301,63 
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PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS 
Drets reconeguts nets.......................................................................................               375.885,29 
Obligacions reconegudes netes........................................................................               360.434,92 
Resultat Pressupostari......................................................................................                 15.450,37 
Desviacions positives de finançament.............................................................                          0,00 
Desviacions negatives de finançament ...........................................................                          0,00 
Despeses finançades amb R.L.T......................................................................                 64.820,43               
RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT..................................................                 80.270,80 
 
INSTITUCIO PUBLICA ANTONI M.ALCOVER 
Drets reconeguts nets.......................................................................................                 87.530,24 
Obligacions reconegudes netes........................................................................                 37.987,98 
Resultat Pressupostari......................................................................................                 49.542,26 
Desviacions positives de finançament ............................................................                          0,00 
Desviacions negatives de finançament............................................................                          0,00 
Despeses finançades amb R.L.T......................................................................                          0,00 
RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT..................................................                 49.542,26 
 
EMPRESA DE SERVEIS DEL MUNICIPI DE MANACOR SA 
Resultat exercici 2012................................................................................                      19.158,03 
 
 
7. Dictàmens de la Comissió Informativa General: Reconeixements extrajudicial 
de crèdits 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa General de 15 de juliol i de 3 de setembre de 
2013 sobre reconeixements extrajudicial de crèdits. 
 
La Sra. Riera Mascaró defensa els dictàmens. 
 
El Sr. Llodrà Gayà considera que s’haurien de reclamar tres pressupostos en les 
compres de més de 3.000 euros. 
 
El Sr. Oliver Gomila reconeix que en les festes del Port hi ha una errada econòmica, 
però que és comprensible, però que el lloguer del magatzem de la brigada de Porto 
Cristo s’hauria de fer mitjançant un concurs. 
 
El Sr. Gomila Capó explica que el lloguer del magatzem es va treure a concurs, però va 
quedar desert i que ara es tornarà a treure a licitació. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per onze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM i el Sr. Perelló Román) i vuit abstencions (Partit Popular de Manacor, Grup 
Municipal Socialista, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana) 

 
I  
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Reconèixer extrajudicialment el crèdit, per correspondre a despeses que exigeixen la 
formació del corresponent expedient de contractació, i, conseqüentment, aprovar la factura 
núm. 13.060019, presentada per Melchor Mascaró SAU, de data 17 de juny de 2013, per 
import de 7.317,74 euros, IVA inclòs, corresponent a la reparació del clavegueram de Cala 
Domingos. 
 

II 
 

Reconèixer extrajudicialment el crèdit, per correspondre a despeses que exigeixen la 
formació del corresponent expedient de contractació, i, conseqüentment, aprovar la factura 
núm. 3223, de 29 de maig de 2013, presentada per Electro Hidràulica Manacor SA, per 
import de 17.579,97 euros, IVA inclòs, corresponent a la substitució d’una bomba del pou 
de sa Moladora, de Manacor. 

 
III 
 

Reconèixer extrajudicialment el crèdit, per correspondre a despeses que exigeixen la 
formació del corresponent expedient de contractació, i, conseqüentment, aprovar la factura 
núm. PM132327, de 31 de maig de 2013, presentada per Servicios de Teleasistencia SA, 
en concepte de quota de prestació del servei de teleassistència domiciliària durant el mes 
de maig de 2013, per un import de 4.918,56 euros, IVA inclòs. 
 

IV 
 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per ser obligacions d’exercicis anteriors amb 
càrrec a l’exercici pressupostari corrent, i, conseqüentment, aprovar les factures que 
seguidament es relacionen, presentades per l’empresa Telefónica de España SA, amb 
NIF núm. A-28018474, corresponents als serveis i períodes que es descriuen, per un 
import total de 41.594,45 euros,  
 
Núm. factura Data Concepte Import 
60-A298-22605 28/01/2012 Facturació plana empreses fitxa gener 2012 10.749,49 
60-B298-35777 28/02/2012 Facturació plana  empreses fitxa febrer 

2012 
10.749,49 

60-C298-23570 28/03/2012 Facturació plana empreses fitxa març 2012 9.758,01 
60-D298-23353 28/04/2012 Facturació plana empreses fitxa abril 2012 9.758,01 
60-A298-22606 28/01/2012 Facturació plana empreses variables gener 

2012 
96,27 

60-B298-35778 28/02/2012 Facturació plana empreses variables febrer 
2012 

52,75 

60-C298-23571 28/03/2012 Facturació plana empreses variables  març 
2012 

26,01 

60-D298-23354 28/04/2012 Facturació plana empreses variables abril 25,29 
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2012 
TA42B0406247 19/05/2012 Línia ascensor Auditori abril 2012 18,34 
TA42C0403508 19/06/2012 Línia ascensor Auditori juny 2012 18,75 
TA4620401180 19/07/2012 Línia ascensor Auditori juliol 2012 18,34 
TA4630397197 19/08/2012 Línia ascensor Auditori agost 2012 18,53 
TA4640389462 19/09/2012 Línia ascensor Auditori setembre 2012 19,77 
TA4650386987 19/10/2012 Línia ascensor Auditori octubre 2012 19,01 
TA4660379416 19/11/2012 Línia ascensor Auditori novembre 2012 19,43 
TA4670368627 19/12/2012 Línia ascensor Auditori desembre 2012 20,45 
TA42B0404279 19/05/2012 Línia alarma molí d’en Fraret abril  2012 16,49 
TA42C0401581 19/06/2012 Línia alarma molí d’en Fraret maig 2012 17,45 
TA4620399314 19/07/2012 Línia alarma molí d’en Fraret juny 2012 16,49 
TA4630395345 19/08/2012 Línia alarma molí d’en Fraret juliol 2012 16,74 
TA4640387696 19/09/2012 Línia alarma molí d’en Fraret agost 2012 16,91 
TA4650385229 19/10/2012 Línia alarma molí d’en Fraret setembre 

2012  
16,91 

TA4660377697 19/11/2012 Línia alarma molí d’en Fraret  octubre 
2012 

17,04 

TA4670366957 19/12/2012 Línia alarma molí d’en Fraret novembre 
2012 

16,91 

60EX2HX000011 19/05/2012 ADSL serveis socio cultural Porto Cristo 
abril 2012 

16,96 

60E2HX000013 19/05/2012 Internet teatre Manacor  abril 2012 2,60 
60E2HX000012 19/05/2012 Internet Centre Civic s’Illot  abril 2012 18,83 
TA3W40074317 10/10/2011 Instal·lació xarxa i línia col·legi molí d’en 

Fraret 
53,18 

  TOTAL IMPORT EXTRAJUDICIAL 41.549,45 
 

V 
 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per ser despeses que exigeixen la formació del 
corresponent expedient de contractació, i, conseqüentment, aprovar les factures que 
seguidament es relacionen, presentades per l’empresa KM Sempre SL, amb CIF núm. 
B-07793565, pels conceptes i imports que es diran: 
 
Núm. factura Data Concepte  Import 
MA57782/13 31.05.2013 Adquisició 5 càmares fotogràfiques digitals per al 

departament de Serveis Socials  
595,93 € 

MA57750/13 29.05.2013 Adquisició equip multifunció per al Departament de 
Serveis Socials 

3.473,15 
€ 

 
VI 
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Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per ser despeses que exigeixen la formació del 
corresponent expedient de contractació, i, conseqüentment, aprovar les factures que 
seguidament es relacionen: 
 
Proveïdor Núm. factura Data factura Concepte Import 
Servicios de 
Teleasistencia 
SA 
CIF A-80495864 

PM132936 30.06.2013 Quota prestació del servei Juny 
2013 

3.497,21 € 

Imatge i SO CB 
CIF E-57531758 

G-18 12.08.2013 Espectacle “Revetla 2013” Festes 
del Carme’13 Porto Cristo 

4.235,00 € 

José Isidro 
Martín Villalba 
CIF 18.225.664-
G 

3-A-2013 01.08.2013 lloguer magatzem Brigada Obres 
Porto Cristo. agost 2013 
 

847,00 € 

 
VII 

 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per ser despeses que exigeixen la formació del 
corresponent expedient de contractació, i, conseqüentment, aprovar les factures que 
seguidament es relacionen, presentades per l’empresa Dielectro Balear SAU, amb CIF 
núm. A-07004864, en concepte de subministrament de material per als treballs dels 
electricistes de la Brigada Municipal , corresponents al períodes i imports que 
s’indiquen, per un import total de 9.556,04 euros: 
 
Núm. factura Data factura Import 
14.095 15.06.2013 1.522,58 € 
15.899 30.06.3013 6.319,13 € 
16.855 15.07.2013 1.714,33 € 

 
VIII 

 
Reconèixer extrajudicialment els crèdits, per ser despeses que corresponen a un exercici 
pressupostari posterior al que correspondria la seva aplicació, i, conseqüentment, 
aprovar les factures que seguidament es relacionen, presentades per l’empresa Tirme 
SA, amb CIF núm. A-07326473, per al servei de retirada i transports de Sandach de 
l’Escorxador , corresponents al períodes i imports que s’indiquen. 
 
Núm. factura Data factura Període servei Import 
2011161710 30.11.2011 novembre.2011 1.718,71 € 
2011161852 31.12.2011 desembre 2011 724,41 € 
2012160594 30.04.2012 abril.2012 944,00 € 
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8. Aprovació inicial de la modificació de les NNSS de Manacor sobre la implantació 
de l’ús esportiu en els polígons de serveis de la ciutat de Manacor, polígons 1-15, 1-17-
1, 1-17-2 i 1-28-1 
 
Dictamen de la Comissió Informativa General de 3 de setembre de 2013 sobre aprovació 
inicial de la modificació de les NNSS de Manacor sobre la implantació de l’ús esportiu en 
els polígons de serveis de la ciutat de Manacor, polígons 1-15, 1-17-1, 1-17-2 i 1-28-1, 
 
La Sra. Riera Mascaró defensa el dictamen. 
 
El Sr. Llodrà Gayà censura l’urbanisme a la carta, la poca transparència de la tramitació 
de la modificació, l’excessiva celeritat i que sigui un particular que digui a l’Ajuntament 
quins són els usos que s’han d’aplicar.   Considera que la proposta és bona en general, 
però que es fa perquè un particular legalitzi unes pistes de pàddel construïdes en unes 
naus i sense que l’Ajuntament hagi obert cap expedient d’infracció urbanística.  Entén 
que és lògica la modificació proposada, però amb el que no està d’acord és amb 
l’urbanisme a la carta. 
 
El Sr. Oliver Gomila està d’acord amb la modificació dels usos per implantar l’ús 
esportiu, i que és respectable que qualsevol particular presenti un projecte de 
modificació del planejament.  Considera que l’Ajuntament hauria de tenir un pla general 
d’ordenació urbana.  Demana per què no s’implanten aquestes usos esportius a altres 
polígons de Manacor, i no entén per què no es pot obrir una cafeteria al Polígon 
Industrial.  Qualifica l’actuació municipal d’anar a remolc de la demanda social i que el 
planejament hauria de donar cobertura a la implantació d’altres serveis en els polígons.  
Manifesta que no pot donar suport a la modificació per la forma en que s’ha fet, però 
que el seu grup no votarà en contra. 
 
La Sra. Fernández Rubí comparteix les manifestacions dels grups polítics que s’han 
posicionat en el debat i creu que la idea proposada és bona, però entén que s’hauria 
d’haver aprofitat aquesta ocasió de modificació del planejament per ampliar els usos a 
altres polígons, com és el cas de l’Industrial. 
 
El Sr. Sureda Fons no està d’acord en la forma que s’ha tramitat la modificació atès que 
no han tingut la informació en temps suficient i que aquesta modificació suposarà la 
possibilitat de construir instal·lacions esportives en aproximadament 30 hectàrees de sòl 
urbà de Manacor.  Pensa que la modificació hauria pogut recollir l’ampliació a altres 
usos i que el que hauria de fer l’equip de govern és elaborar el Pla General d’Ordenació 
Urbana i així tenir un urbanisme segur. 
 
La Sra. Riera Mascaró nega que l’Ajuntament faci un urbanisme a la carta, atès que 
qualsevol particular pot demanar una modificació de les Normes Subsidiàries i 
l’Ajuntament pot o no tenir en compte aquesta iniciativa.  Està d’acord amb estudiar la 
possibilitat d’ampliar usos a altres polígons.   Afirma que la modificació que s’eleva a 
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aprovació es fa en benefici de tota la ciutadania de Manacor.   Indica al Sr. Sureda Fons 
que la modificació no suposarà construir 30 hectàrees d’instal·lacions esportives. 
 
El Sr. Llodrà Gayà afirma que el primer que s’ha de fer és complir les Normes 
Subsidiàries i la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i reitera que l’Ajuntament està 
fent un urbanisme a la carta amb caràcter retroactiu.  
 
El Sr. Oliver Gomila està d’acord en ampliar els usos per facilitar la construcció 
d’instal·lacions esportives, però no comprèn les raons que impedeixen instal·lar 
cafeteries al Polígon Industrial, i demana que l’equip de govern reflexioni i ampliï la 
possibilitat d’implantar usos a altres polígons. 
 
La Sra. Fernández Rubí també reclama que s’estudiï ampliar els usos dels polígons i que 
l’equip de govern impulsi l’aprovació del Pla General d’Ordenació Urbana, ja que les 
Normes que aplica són de 1980. 
 
El Sr. Sureda Fons demana que l’equip de govern aprovi el Pla General d’Ordenació 
Urbana per donar seguretat jurídica a l’urbanisme municipal. 
 
El batle creu que s’ha desviat el debat i demana més rigor i responsabilitat als grups 
municipals.   Recorda que la prohibició dels usos comercials al Polígon Industrial és per 
imperatiu de la Llei de comerç.  Recalca que l’Ajuntament, al planificar, ha de complir 
la normativa i rebutja l’afirmació que l’Ajuntament executa un urbanisme a la carta.  
Afirma que aquesta modificació no persegueix cap favoritisme, sinó que serveix a 
l’interès general i que està obert, en tot cas, a altres modificacions de les Normes 
Subsidiàries que serveixin als interessos generals. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per onze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM i el Sr. Perelló Román) i vuit abstencions (Partit Popular de Manacor, Grup 
Municipal Socialista, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana), i per tant, complint el 
quòrum de majoria absoluta: 

A) 

1r) Acceptar la cessió gratuïta feta per la mercantil SUASI MANEGEMENT SL. de la 
documentació que integra la modificació puntual de les NN.SS. de Manacor ( polígons 
1-15,1-17-1, 1-17-2 i 1-28-1 ) sobre la implantació de l’ús esportiu en determinats 
polígons urbans de serveis de la ciutat de Manacor, redactada per l’arquitecte Bernat 
Parera Ferrer, així com la disponibilitat d’aquest per a l’esmena de les deficiències que 
puguin sorgir durant la tramitació de la modificació puntual a que s’ha fet referència.. 

2n) Designar a l’arquitecte Bernat Parera Ferrer tècnic redactor de la modificació 
puntual de les NN.SS. de Manacor ( polígons 1-15,1-17-1, 1-17-2 i 1-28-1 ) sobre la 
implantació de l’ús esportiu en determinats polígons urbans de serveis de la ciutat de 
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Manacor en virtut de la cessió gratuïta i posada a disposició referenciada a l’apartat 
anterior. 

3r) L’Ajuntament de Manacor assumeix la formulació de la modificació puntual de les 
NNSS de Manacor sobre la implantació de l’ús esportiu en els polígons de serveis de la 
ciutat de Manacor identificats com a polígons 1-15, 1-17-1, 1-17-2 i 1-28-1 , segons 
documentació redactada per l’arquitecte Sr. Bernat Parera Ferrer. 

B) 

1r) Aprovar inicialment la modificació puntual de les NNSS de Manacor sobre la 
implantació de l’ús esportiu en els polígons de serveis de la ciutat de Manacor 
identificats com a polígons 1-15, 1-17-1, 1-17-2 i 1-28-1 , segons documentació 
redactada per l’arquitecte Sr. Bernat Parera Ferrer. 

2n) Sotmetre a informació pública per un termini d’un mes , mitjançant inserció 
d’anunci en el BOIB, en un diari de major circulació de la província, i a l’apartat 
urbanisme de la pàgina web de l’Ajuntament de Manacor (www.manacor.org) la 
modificació puntual a que es refereix l’apartat anterior. 

3r) Suspendre, per un termini de dos anys, l’atorgament de llicències d’edificació que 
estiguin en contradicció amb el contingut de la modificació puntual de les NN.SS. 
referenciada a l’apartat primer. No obstant es podran atorgar llicències que respectin les 
determinacions de la modificació puntual que s’aprova inicialment i les determinacions 
vigents dels polígons afectats per la present modificació puntual. 

 
9. Resolució al·legació i aprovació definitiva modificació Reglament intern dels 
Centres d’Estades Diürnes de l’Ajuntament de Manacor 
 
Dictamen de la Comissió Informativa General de 3 de setembre de 2013 de resolució 
al·legació i aprovació definitiva modificació Reglament intern dels Centres d’Estades 
Diürnes de l’Ajuntament de Manacor, 
 
El Sr. Flores Pineda defensa el dictamen. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r. Desestimar l’al·legació presentada pel Sr. Andrés Gomila Galmés el 7 de juny de 
2013, núm. 8515 del RGE, respecte a la modificació de l’article 7: “Horaris dels centres 
de dia”, del Reglament intern dels centres d’estades diürnes de l’Ajuntament de 
Manacor, en base a l’informe de la coordinadora de Serveis Socials, que indica, entre 
altres, que el reajustament de l’horari dels centres és en compliment de les ràtios 
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mínimes  del personal del servei d’estades diürnes que estableix el Decret 86/2010, de 
25 de juny. 
 
2n. Aprovar definitivament la modificació del Reglament intern dels centres d’estades 
diürnes de l’Ajuntament de Manacor, que afecta els articles 2, 4, 5, 7, 10, 11, la 
incorporació de l’article 15 i 16 i el barem d’accés (annex I) amb la redacció que 
s’indicarà; modificacions que s’incorporen al text del  
Reglament. 
 
1. Article 2, “Característiques del Centre”: modificacions: 

- Corregir l'adreça del Centre de dia de Porto Cristo, que queda de la següent 
manera: Porto Cristo, c/ de s’Hort, 13, baixos. 
- Reflectir al Reglament la normativa relacionada amb l’autorització i la 
concertació de places amb una entitat o administració; la redacció queda de la 
següent manera:   
Ambdós centres tenen la capacitat de places que l’entitat competent autoritzi a 
l’Ajuntament amb possibilitat de concertar places mitjançant conveni de 
col·laboració subscrit amb la Conselleria de Salut, Família i Benestar Social. La 
resta de places que l’Ajuntament no concerti, pot o no ocupar-les atenent els 
condicionaments mínims de compliment de la normativa vigent en matèria de 
prestació de serveis d’estada diürna per a persones majors dependents. 
- Descriure la tipologia d’estades: definir les estades temporals i les estades 
permanents; la redacció queda de la següent manera:   
Estades permanents: aquestes estades estan destinades a persones que 
presenten situacions de necessitat referides a la manca d’autonomia personal i a 
la conseqüent necessitat d’atenció en les activitats bàsiques de la vida diària de 
manera prolongada i estable en el temps. La sol·licitud que fa la família és per un 
període de llarga durada ja que no hi ha una expectativa de millora de l’estat de 
salut. La persona necessita cures especialitzades per mantenir o conservar les 
seves capacitats, i la família necessita suport puntual en la cura del seu familiar. 
Estades temporals: aquestes estades estan destinades a persones que presenten 
situacions de necessitat referides a la manca d’autonomia personal i a la 
conseqüent necessitat d’atenció en les activitats bàsiques de la vida diària de 
manera delimitada en el temps, i les persones familiars cuidadores necessiten un 
suport puntual davant la incapacitat temporal de fer-se càrrec de la persona 
dependent per motius com: visites programades de la persona cuidadora al 
metge, internament hospitalari de la persona cuidadora principal i/o de qualque 
membre de la unitat familiar, necessitat de respir, viatges programats, altres 
situacions sobrevingudes i no previstes que dificultin de manera temporal 
l’atenció a la persona major dependent. 
 

2. Article 4, “Requisits per adquirir la condició d’usuari”: s’amplien els requisits en el 
següent sentit: 
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Que la persona usuària estigui empadronada i resideixi al municipi de Manacor 
amb una antiguitat almenys de dos anys; o que almenys un membre de la família 
fins al segon grau de consanguinitat de l'usuari o usuària estigui empadronat i 
resideixi al municipi de Manacor amb una antiguitat de dos anys (aquest apartat 
només afecta les places municipals no concertades amb la Conselleria de Salut, 
Família i Benestar Social). 
 

3. Article 5, “Durada de les estades”: s’introdueix la necessitat de valorar de manera 
contínua la idoneïtat de les estades al centre en funció de la progressió del nivell de 
dependència de la persona; la redacció queda de la següent manera: 

El període de durada de les estades permanents és d’un any a partir de la data en 
què es contracti el servei, prorrogable per anualitats de forma automàtica, segons 
com es valori  periòdicament la conveniència de continuar en el centre, amb 
informe de valoració emès per l’equip tècnic del centre d’estades diürnes. 
 

4. Article 7, “Horaris del centre”: es reajusta l’horari del centre; la redacció queda de la 
següent manera: 

El centre ha de romandre obert de dilluns a divendres, excepte els festius 
legalment establerts, des de les 7.45h del matí fins a les 18.00h de l’horabaixa. 
L’Ajuntament de Manacor es reserva el dret de modificació horària per causes 
justificades del servei, sense necessitat de modificar aquest Reglament, i també 
garanteix un mínim de 8 hores diàries de prestació del servei. 
 

5. Article 10, “Deures de la persona usuària”:  s’afegeixen els següents punts: 
9) Complir les normes, els requisits, les condicions i els procediments que 
estableixen els serveis; seguir el programa d’atenció i les orientacions que 
s’hagin acordat amb el personal professional competent, i comprometre’s a 
participar activament en el procés. 
10) Acudir a les entrevistes a les quals els cita el personal professional dels 
centres d’estades diürnes, tant la persona usuària com les persones familiars. 
11) La resta de deures que estableix la normativa reguladora vigent dels centres i 
serveis. 
 

6. Article 11, “Drets de les persones usuàries”: s’amplia en el següent sentit:  
1) Dret a accedir al sistema de serveis socials en condicions d’igualtat sense 
discriminació per raó de lloc de naixement, idioma, ètnia, sexe, orientació 
sexual, estat civil, situació familiar, edat, discapacitat, religió, ideologia, opinió o 
qualsevol altra condició personal o social. 
2) Dret a rebre informació suficient i verídica, en termes comprensibles, sobre 
les prestacions i els recursos disponibles i sobre els requisits necessaris per 
accedir als serveis, i també sobre altres recursos de protecció social i sobre les 
competències de les administracions públiques en aquest àmbit. Per fer-ho 
efectiu, s’ha de disposar dels ajuts i els suports necessaris per comprendre la 
informació que els sigui donada si tenen dificultats derivades del 
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desconeixement de la llengua, si tenen alguna discapacitat o per altres raons que 
ho justifiquin. 
3) Dret a rebre la valoració de la seva situació i, si és procedent, la valoració de 
les necessitats socials dels familiars o de les persones que en tenen cura, en un 
llenguatge clar i entenedor. 
4) Dret a rebre atenció personalitzada segons les circumstàncies i condicions 
particulars, és a dir, dret a disposar d’un pla individual d’atenció personal o 
familiar d’acord amb la valoració de la seva situació, que han d’aplicar 
tècnicament professionals mitjançant procediments reconeguts i acreditats. 
5) Dret a estar informades del procés d’intervenció social i a participar en 
l’elecció dels serveis o les prestacions entre les opcions que els presentin les 
administracions, sempre que aquests fets no vagin en contra del normal 
desenvolupament de l’atenció o perjudiquin alguna de les parts que hi 
intervenen. 
6) Dret a rebre informació prèvia en relació a qualsevol intervenció que els 
afecti, per tal que hi puguin donar consentiment específic i lliure. El 
consentiment ha de ser en tot cas per escrit. El consentiment de les persones 
incapacitades s’atorga de conformitat amb el procediment legalment establert 
per a aquests casos. 
7) Dret a renunciar a les prestacions i als serveis concedits en els termes 
establerts per la legislació vigent, llevat que la renúncia afecti els interessos de 
les persones incapacitades o presumptament incapaces. 
8) Dret a la confidencialitat respecte de la informació que coneguin els serveis 
socials, d’acord amb la legislació de protecció de dades de caràcter personal. 
9) Dret a l’accés, en qualsevol moment, al seu expedient individual, d’acord amb 
el que estableix la legislació vigent, i en tot el que no vulneri el dret a la intimitat 
de terceres persones. 
10) Dret a l’assignació de personal professional de referència, en els termes 
establerts reglamentàriament. 
11) Dret a la participació ciutadana regulada per llei, mitjançant els canals de 
participació establerts. 
12) Dret a rebre serveis de qualitat i a conèixer els estàndards establerts a aquest 
efecte. 
13) Dret a suggerir i a fer reclamacions. Dret de queixa exercit mitjançant fulls 
de reclamació que hi ha d'haver a disposició de les persones usuàries i/o 
familiars. 
14) Dret a la continuïtat de la prestació dels serveis en les condicions establertes 
o convingudes. 
15) Dret a ser orientades cap a altres recursos alternatius que siguin necessaris. 
16) Dret a la intimitat. 
17) Dret a rebre una assistència higiènica i sanitària. 
18) Dret a la comunicació personal i privada amb  l’exterior. 
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7. Incorporació articles 15 i el 16: El 15 reflecteix les compatibilitats entre diferents 
serveis per a persones en situació de dependència que estableix el Decret 83/2010, de 25 
de juny. I el 16 tracta de la “Prestació del servei d’estada diürna segons el calendari del 
desplegament de la Llei 39/2006, de promoció de l’autonomia personal i atenció a les 
persones en situació de dependència”. La redacció d’aquests dos articles queda de la 
següent manera:  

15. COMPATIBILITATS 
El Decret 83/2010, de 25 de juny, pel qual s’estableixen els principis generals 
del procediment per al reconeixement de la situació de dependència, determina 
el règim de compatibilitats de serveis i prestacions. Així doncs, per a les places 
concertades a què fa referència aquest Reglament, el servei d’estada diürna és 
compatible amb: 
- Servei de teleassistència.  
- Servei d’ajuda a domicili o, en defecte d’aquest servei, prestació econòmica 

vinculada a aquest servei en els casos en què es determini i amb caràcter 
complementari. 

-     Servei de centre de nit. 
Per a la resta de places, l’Ajuntament pot assumir els mateixos criteris de 
compatibilitat que determina el decret abans esmentat. D’altra banda, la persona 
que tengui opció a accedir a una plaça concertada de centre d’estada diürna (PIA 
centre d’estada diürna) i, per tant, tengui reconegut el dret a la prestació 
mitjançant resolució de la consellera de Benestar Social, ha d’accedir al centre 
per aquesta via, no pot triar l’opció més avantatjosa, és a dir, si renuncia als 
recursos concedits mitjançant la Llei 39/2006, de promoció de l’autonomia 
personal, no pot accedir a plaça municipal. 
* Nota: la prestació de cures al domicili que atorga la Direcció General de 
Família, Benestar Social i Atenció a les persones en Situació Especial, només és 
compatible amb les places municipals de caire  temporal i/o parcial per temps 
determinat amb l’objecte de valorar: 
- Si es tracta del recurs idoni.  
- Si es tracta de respir de persona familiar cuidadora. 
- Si es tracta de complementar l´atenció domiciliària. 
Finalitzada aquesta estada a què ens referim, la persona usuària o la família amb 
els informes tècnics corresponents han de triar quin recurs és l’idoni; és a dir, si 
es manté el Programa individual d’atenció amb cures o sol·liciten canvi de PIA 
que prevegi com a recurs idoni el centre d’estada diürna. 
16. PRESTACIÓ DEL SERVEI D’ESTADA DIÜRNA SEGONS EL 
CALENDARI DE DESPLEGAMENT DE LA LLEI 39/2006 
A efectes del que estableix la Llei 39/2006, de promoció de l’autonomia 
personal i atenció a les persones en situació de dependència, poden optar a 
aquest servei les persones amb el següent grau i nivell: 
- Grau I (amb efectes al juliol de l’any 2015 per ocupar les places concertades 

a què fa referència aquest Reglament, llevat dels graus I, nivell 2, atorgats 
amb anterioritat al 31 de desembre de 2011). 
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- Grau II.  
- Grau III.  
Es pot optar a aquest servei sempre que la situació de dependència pugui ser 
atesa adequadament pel servei d’estades diürnes i no sigui contrari als requisits 
establerts al punt 4 d’aquest Reglament. 

 
8.  Barem d’accés: en el sentit de modificar el procediment d’adjudicació de les places 
municipals, que s'ha de fer per decret de Batlia; la redacció queda de la següent manera:  

Vist l’expedient amb l'informe i la valoració de la persona tècnica responsable, 
s'ha de comprovar la disponibilitat de plaça en la data prevista i s'han de resoldre 
aquestes peticions mitjançant decret de Batlia i comunicar-se a la persona 
interessada. 

 
3r. Aprovada definitivament la modificació del Reglament, comunicar l'acord amb una 
còpia del text al Govern de les Illes Balears i a la Delegació del Govern als efectes 
prevists a l’article 113 de la LMRIB i, transcorregut el termini de 15 dies hàbils des que 
aquests organismes rebin la còpia, publicar l’acord d’aprovació definitiva i el text 
íntegre en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. El text entra en vigor el dia de la 
publicació al BOIB. 
 
 
10. Proposta de la batlia sobre designació de segon suplent al Consorci 
d’Infraestructures de les Illes Balears 
 
Proposta de la batlia de 23 de juliol de 2013 sobre designació de segon suplent al 
Consorci d’Infraestructures de les Illes Balears 
 
El batle dona compte de la proposta.     
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per deu vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, ALM 
i el Sr. Perelló Román) i nou abstencions (Partit Popular de Manacor, Grup Municipal 
Socialista, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana i la Sra. Maria Magdalena Sureda Fons 
per absència) 
 
Designar com a segon suplent en representació de l’Ajuntament de Manacor, que formarà 
part del Consorci d’Infraestructures de les Illes Balears, al Sr. Bernat Amer Artigues. 
 
 
11. Proposta de la batlia per a la regularització del lloguer vacacional d’habitatges 
a les Illes Balears 
 
Proposta de la batlia de 3 de setembre de 2013 per a la regularització del lloguer 
vacacional d’habitatges a les Illes Balears 
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Text de la proposta: 
“La modificació de la Llei d'Arrendaments Urbans (Llei 4/2013, de 4 de juny, de 
mesures de flexibilització i foment del mercat de lloguer d’habitatges) afirma a la seva 
exposició de motius que l’ús de l’allotjament privat per al turisme estaria anant en 
contra de la qualitat de les destinacions turístiques i per això els exclou específicament 
(de la llei d’arrendaments urbans) perquè quedin regulats per la normativa sectorial 
específica o, en el seu defecte, se’ls apliqui el règim dels arrendaments de temporada.  
 
La Llei Balear 8/2012 del Turisme estableix que està prohibida la comercialització 
d’estades turístiques a edificis plurifamiliars o adosats sotmesos al règim de propietat 
horitzontal, que no es podran comercialitzar estades turístiques a habitatges que no 
hagin presentat la declaració responsable i que això només és possible als habitatges 
unifamiliars aïllats o aparellats (no als que estiguin entremitgeres). Finalment, la llei 
turística diu que es considera una infracció greu l’oferta o comercialització d’estades 
turístiques a habitatges que no compleixin aquesta llei. 
 
Vist que el Govern Balear ha anunciat que no regularia aquesta figura del lloguer 
turístic, cosa que suposa una oportunitat perduda a l'hora de donar sortida a una realitat 
econòmica amb un clar mercat potencial: el lloguer d'habitatges per a ús turístic. La 
immobilitat de l'executiu davant aquesta qüestió fa que aquests arrendaments de 
temporada quedin en una situació jurídica de gran inseguretat. 
 
Fins la Llei 4/2013, juny d’enguany, els lloguers turístics fora de la Llei Turística 
podien trobar una cobertura jurídica en la normativa d’arrendaments urbans estatal, ara 
la cosa no està gens clara tot i que existeixen arguments legals per considerar que això 
continua essent possible.  
 
Per tot plegat, aquesta batlia considera que aquesta és una qüestió d'Estat per a Balears, 
ja que gran part de nostre model econòmic hi està relacionat; i, en conseqüència, 
demana diàleg i consens, en el qual hi participin des d'institucions públiques fins a 
sectors afectats.  Considera que no és possible, ni raonable, prohibir una modalitat de 
contractació turística que existeix i que té un mercat. Fer-ho, suposaria restringir les 
opcions d'aquesta comunitat davant els seus competidors i, per tant, actuar en contra 
dels propis interessos 
 
Per tot això, aquesta batlia eleva al Ple de l’Ajuntament la següent: 
 
PROPOSTA 
 
Primer. Instar al Govern Balear a preparar i presentar al Parlament un canvi legislatiu en 
matèria de turisme que no només prevegi que es puguin oferir en arrendament 
habitatges unifamiliars aïllats o aparellats.. 
 
Segon. Instar al Govern Balear que aquesta regulació vagi en el sentit següent: 

1) que el lloguer de temporada estigui subjecte a un control administratiu a 
través de la realització d'una comunicació prèvia davant la Conselleria de 
Turisme. 
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2) Que els habitatges tinguin una antiguitat mínima de tres anys com a criteri 
per evitar un excés d'oferta i impacte territorial innecessari. 
3) Que s'estableixi una taula de places màximes en funció de les habitacions o 
superfície de l'habitatge per evitar la massificació. 
4) Que s'estableixi un sistema de qualitat del producte amb un pla de 
modernització temporalitzat. 

 
Tercer. Instar al Govern Balear a que aquesta regulació no quedi en mans dels Consells 
Insulars ja que fa falta una clarificació a nivell legal per evitar la inseguretat jurídica.  
 
Manacor, 3 de setembre de 2013 
El batle 
Antoni Pastor Cabrer” 

 
La Sra. Riera Mascaró dóna compte de la proposta. 
 
El Sr. Gaià Riera manifesta que ha presentat una moció d’urgència que tracta sobre el 
mateix assumpte, i reclama si es pot deixar l’assumpte damunt la taula per tractar de 
consensuar una moció conjunta. 
 
La Sra. Hinojosa Abenza fa esment que el Grup Municipal Socialista en el Parlament ha 
presentat una proposta, la qual podria millorar la proposta de la batlia. 
 
El batle accepta la petició del Sr. Gaià Riera i deixa l’assumpte damunt la taula. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda deixar damunt la taula la proposta de la batlia de 3 de 
setembre de 2013 per a la regularització del lloguer vacacional d’habitatges a les Illes 
Balears. 
 
 
Diversos 
 
12. Moció del Grup Municipal Socialista per a la neteja i manteniment dels torrents 
del terme municipal de Manacor. 
 
Moció presentada el 23 d’agost de 2013, amb el número 12476 del RGE, pel Grup 
Municipal Socialista per a la neteja i manteniment dels torrents del terme municipal de 
Manacor. 
 

“Els torrents del terme municipal de Manacor es troben en condicions de deixadesa 
absoluta per part de la Direcció General de Recursos Hídrics de la Conselleria de Medi 
ambient del Govern de les Illes Balears, que és l’administració pública competent de la 
neteja i manteniment de les infrastructures hidràuliques, tal i com expressa l’article 2.8.b 
del Decret 6/2013, de 2 de maig, del president de les Illes Balears, pel qual s’estableixen 
les competències i l’estructura orgànica bàsica de les conselleries de l’Administració de la 
comunitat Autònoma de les Illes Balears. 
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Ens trobem a les portes dels mesos que presenten majors índex de precipitacions, i per tant, 
s’obre el període en què existeix un major risc d’inundacions i torrentades. 
 
Les reiterades peticions de neteja i condicionament dels torrents per part dels tècnics 
responsables de l’Ajuntament de Manacor han estat desateses pel Govern de les Illes 
Balears, la qual cosa posa en perill la correcta evacuació de les aigües en cas de pluges 
torrencials, degut a l’alta concentració de vegetació i residus acumulats. A més, les 
molèsties i l’impacte visual que ocasiona el seu estat de deixadesa s’accentua especialment 
en el seu pas pels nuclis urbans de Manacor. 
 
Per tot l’exposat anteriorment, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de l’Ajuntament 
adoptar el següent: 
 
ACORD 
 
1.- Instar a la Direcció General de Recursos Hídrics de la Conselleria de Medi Ambient del 
Govern de les Illes Balears que netegi, amb urgència, i mantingui en bones condicions els 
torrents del terme municipal de Manacor. 
 
Manacor, 22 d’agost de 2013 
Amanda Fernández Rubí 
Portaveu del Grup Municipal Socialista”. 

 
La Sra. Hinojosa Abenza desplega la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà dona el seu suport total a la moció, i que el Govern de les Illes 
Balears hauria de reclamar al Govern Central un millor finançament. 
 
El Sr. Gaià Riera també està conforme amb la moció del Grup Municipal Socialista i 
destaca que el seu grup presentà una instància a l’Ajuntament amb unes fotos de la 
brutícia existent en un torrent.  Considera que s’han de prevenir les possibles 
torrentades. 
 
El Sr. Sureda Fons es pronuncia a favor de la moció, si bé fa esment que la neteja dels 
torrents és una assignatura pendent de tots els governs anteriors. 
 
El Sr. Amer Artigues recalca que des de la delegació de Medi Ambient i de Serveis 
Generals s‘han fet peticions reiterades a la Conselleria de Medi Ambient per netejar els 
torrents, i que, a més, l’Ajuntament s’ha ofert a col·laborar en la neteja.  Recorda que 
avui fa 20 anys de la torrentada de Manacor. 
 
La Sra. Hinojosa Abenza agraeix el suport i l’estranya que el Govern de les Illes Balears 
no disposi de partides pressupostàries per mantenir els torrents i, en canvi sí tengui per 
construir un corredor verd.  Critica la falta de responsabilitat política del Govern de les 
Illes Balears. 
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El Sr. Gaià Riera creu que no és acceptable l’excusa de manca de doblers, atès que 
l’IBANAT ha contractat a dues persones per un cost de 50.000 euros/persona. 
 
El Sr. Sureda Fons reitera que està d’acord en que es netegin els torrents, però comprèn 
que s’ha d’atendre a criteris de prioritat. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Instar a la Direcció General de Recursos Hídrics de la Conselleria de Medi Ambient del 
Govern de les Illes Balears que netegi, amb urgència, i mantingui en bones condicions els 
torrents del terme municipal de Manacor. 
 
 
13. Moció del Grup Municipal Socialista per a l’adaptació de l’ordenança 
municipal sobre protecció de renous i vibracions. 
 
Moció presentada pel Grup Municipal Socialista per a l’adaptació de l’ordenança 
municipal sobre protecció de renous i vibracions, el 23 d’agost de 2013, amb el número 
12477 del RGE: 
 

“La Disposició final tercera de la Llei 13/2012, de 20 de novembre, de mesures urgents 
per a l’activació econòmica en matèria d’indústria i energia, noves tecnologies, residus , 
aigües, altres activitats i mesures tributàries, modifica la Llei 1/2007, de 16 de març, 
contra la contaminació acústica de les Illes Balears.  D’aquesta manera, l’article 10 de la 
Llei 1/2007 queda modificat de la següent manera: 
 
Article 10. Interpretació dels valors límit a les ordenances municipals: 
 
Per establir els valors límit dels nivells d’avaluació sonora, les ordenances municipals 
que es dictin a l’empara d’aquesta llei i del desenvolupament reglamentari posterior, o 
la seva adaptació, han de considerar els que s’expressen com a exigències mínimes.  No 
obstant això, aquestes ordenances poden establir valors límits més restrictius en aquells 
casos en els que es consideri oportú, excepte en el supòsits establerts a l’article 12 de la 
Llei 37/2003, de 17 de novembre, del renou 
 
D’altra banda, la Disposició transitòria segona de la Llei 1/2007 especifica que les 
ordenances municipals aprovades abans de la seva entrada en vigor han d’adequar-se a 
la legislació bàsica estatal i a aquesta Llei abans del 30 de juny de 2013. 
 
Atès que l’Ajuntament de Manacor a dia d’avui encara no ha donat compliment a la Llei 
13/2012 i no s’ha adaptat a la normativa supramunicipal en matèria de  renous, el Grup 
Municipal Socialista proposa al Ple de l’Ajuntament que adopti els següents: 
 
ACORDS 
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1. L’Ajuntament de Manacor es compromet a revisar la seva Ordenança municipal 
reguladora de la contaminació acústica o, si escau, redactar-ne una de nova, per tal 
d’adaptar-se a la Llei 13/2012. 
 
2. L’Ajuntament de Manacor es compromet a adquirir els mitjans tècnics necessaris per 
donar compliment a la Llei 13/2012. 
 
Manacor, 22 d’agost de 2013 
Amanda Fernández Rubí 
Portaveu del Grup Municipal Socialista”. 

 
La Sra. Fernández Rubí detalla la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà manifesta la seva conformitat. 
 
El Sr. Oliver Gomila està d’acord amb la moció presentada. 
 
El Sr. Bosch Lliteras qualifica la proposta de molt tècnica i abans de pronunciar-se els 
agradaria conèixer l’opinió del govern municipal. 
 
La Sra. Riera Mascaró manifesta que el seu grup municipal votarà a favor i que 
l’Ajuntament està fent feina en l’elaboració de l’ordenança municipal, però, mentre 
adapti la normativa, aplica directament de la Llei i explica diversos problemes que està 
produint l’aplicació d’aquesta norma. 
 
La Sra. Fernández Rubí agraeix les explicacions de la Sra. Riera Mascaró i recorda que 
des de la Conselleria de Medi Ambient s’ha elaborat un model d’ordenança de renous. 
 
El Sr. Bosch Lliteras es pronuncia a favor de la moció i apunta que, en tot cas, s’haurà 
d’escoltar al sector de la construcció. 
 
El Sr. Gomila Capó demana a la Sra. Fernández Rubí afegir un punt a la moció en el 
sentit d’instar al Govern de fer una revisió de la Llei per tractar els problemes que 
ocasiona en primera línia de la zona costanera. 
 
La Sra. Fernández Rubí no accepta modificar la moció presentada, i que, en tot cas, es 
podria debatre i aprovar en un altre plenari. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1. L’Ajuntament de Manacor es compromet a revisar la seva Ordenança municipal 
reguladora de la contaminació acústica o, si escau, redactar-ne una de nova, per tal 
d’adaptar-se a la Llei 13/2012. 
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2. L’Ajuntament de Manacor es compromet a adquirir els mitjans tècnics necessaris per 
donar compliment a la Llei 13/2012. 
 
 
14. Moció del Grup Municipal Socialista de suport a la comunitat educativa. 
 
Moció del Grup Municipal Socialista de suport a la comunitat educativa, presentada el 
26 d’agost de 2013, amb el núm. 12517 del RGE: 
 

“La Conselleria d’Educació, Cultura i Universitats ha incoat expedients disciplinaris als 
directors de diversos centres de secundària de la nostra comunitat, els consells escolars 
dels quals havien aprovat un projecte lingüístic d’acord amb el Decret de Tractament 
Integral de Llengües, però que segons observacions de la inspecció educativa no 
s’ajustaven a les instruccions dictades el 9 de maig.  Aquest expedient comporta la 
suspensió de les funcions de directors i del sou durant tres mesos tal com es desprèn del 
comunicat emès per la pròpia conselleria. 
 
Aquesta actitud de la Conselleria d’Educació, Cultura i Universitats és intolerable, 
perquè significa l’eliminació de la participació activa dels Consells Escolars en els seus 
projectes pedagògics i vulnera l’autonomia dels centres. 
 
Amb aquesta actitud, l’administració educativa de les Illes Balears provocarà més 
crispació en els centres i un augment de la conflictivitat pel proper curs, tot molt lluny 
del que necessiten les aules per lluitar contra el fracàs escolar.  En el segle XXI no es 
poden tolerar aquest tipus de pràctiques. 
 
Bona part de la societat ha expressat la seva preocupació i el seu rebuig envers la 
ruptura del consens educatiu.  El Govern de les Illes Balears té la responsabilitat 
d’escoltar els professionals i la resta de membres de la Comunitat Educativa, que els 
han advertit que l’aplicació del TIL, amb les condicions d’improvisació amb les que es 
vol iniciar, només generarà més fracàs escolar i un increment de les desigualtats entre 
aquells alumnes que es puguin pagar les classes de repàs i els que no –tant d’anglès com 
de les matèries no lingüístiques que s’han d’impartir en anglès-. 
 
És per aquest motiu que el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de l’Ajuntament de 
Manacor els següents ACORDS: 
 
1- L’Ajuntament de Manacor manifesta el seu suport i la seva solidaritat amb la 
comunitat educativa, que ha expressat el seu rebuig envers el decret de Tractament 
Integral de Llengües del Govern de les Illes Balears. 
 
2- L’Ajuntament de Manacor insta al Govern de les Illes Balears que torni enrere els 
expedients disciplinaris imposats als directors dels centres Ramis i Ramis, Cap de 
Llevant i Pasqual Calbó de Maó. 
 
3- L’Ajuntament de Manacor insta al Govern de les Illes Balears a que els nous 
projectes que es vulguin aplicar en els centres educatius es facin sense precipitacions i 
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de manera consensuada amb aquells sectors que els han de portar a terme i amb aquells 
que s’han de veure afectats. 
 
4- L’Ajuntament de Manacor insta al Govern de les Illes Balears a derogar el Decret de 
Tractament Integral de Llengües i a seure’s a dialogar i elaborar, sense precipitacions i 
amb els recursos humans i econòmics necessaris, una nova norma consensuada amb la 
comunitat educativa, que reforci l’aprenentatge d’una llengua estrangera en els centres 
educatius sense que això vagi en detriment de la llengua catalana, pròpia de les Illes 
Balears, que s’utilitza com a llengua vehicular del nostre sistema educatiu. 
 
Manacor, 25 d’agost de 2013 
Amanda Fernández Rubí 
Portaveu del Grup Municipal Socialista”. 

 
La Sra. Fernández Rubí defensa la moció i recorda que després de presentar la moció 
com a conseqüència d’una interl·locutòria judicial, el Govern de les Illes Balears ha 
aprovat un Decret llei per aplicar el trilingüisme. 
 
El Sr. Llodrà Gayà està d’acord amb la moció però la qualifica de molt suau, ja que 
considera que s’hauria de demanar la dimissió de la consellera i que l’Ajuntament doni 
suport a la vaga indefinida dels docents de dia 16 de setembre. 
 
El Sr. Gaià Riera entén que abans d’aplicar el TIL haurien d’estar preparats el 
professorat i l’alumnat, i que el Govern persegueix que la gent surti poc formada de les 
escoles.  Dona suport a la vaga que està convocada. 
 
El Sr. Bosch Lliteras afirma que la Comunitat autònoma té les competències en matèria 
d’educació i es remet al que ha manifestat la Conselleria d’Educació sobre aquest 
assumpte.  No dona suport a la moció i es posiciona a favor del Govern de les Illes 
Balears. 
 
El Sr. Flores Pineda creu que és molt important el coneixement de l’anglès però s’ha 
aprovat la seva implantació de forma molt precipitada.  Està d’acord en donar el suport 
als docents i es manifesta en contra del TIL. 
 
La Sra. Fernández Rubí estaria d’acord en demanar la dimissió de la consellera, però no 
troba convenient incloure aquesta proposta a la moció, a l’igual que tampoc d’introduir 
un apartat que l’Ajuntament doni suport a la vaga.   Afirma que el Govern de les Illes 
Balears el que hauria de fer és augmentar el nombre de professors, baixar les ràtios 
d’alumnes per aula, etc. 
 
El Sr. Llodrà Gayà anuncia que votarà a favor, però lamenta que no es posi un punt de 
donar suport a la vaga.   
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El Sr. Gaià Riera critica el Govern del PP i que, després d’una interl·locutòria judicial 
que suspèn el TIL, en dues hores aprovi un Decret llei. 
 
El Sr. Bosch Lliteras assenyala que el seu posicionament és clar i creu que el Govern és 
el competent per regular l’educació a les Illes Balears. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per setze vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, 
ALM, Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, Esquerra Republicana i Sr. Perelló 
Román) i tres en contra (Partit Popular de Manacor): 
 
1- L’Ajuntament de Manacor manifesta el seu suport i la seva solidaritat amb la 
comunitat educativa, que ha expressat el seu rebuig envers el decret de Tractament 
Integral de Llengües del Govern de les Illes Balears. 

 
2- L’Ajuntament de Manacor insta al Govern de les Illes Balears que torni enrere els 
expedients disciplinaris imposats als directors dels centres Ramis i Ramis, Cap de 
Llevant i Pasqual Calbó de Maó. 

 
3- L’Ajuntament de Manacor insta al Govern de les Illes Balears a que els nous 
projectes que es vulguin aplicar en els centres educatius es facin sense precipitacions i 
de manera consensuada amb aquells sectors que els han de portar a terme i amb aquells 
que s’han de veure afectats. 

 
4- L’Ajuntament de Manacor insta al Govern de les Illes Balears a derogar el Decret de 
Tractament Integral de Llengües i a seure’s a dialogar i elaborar, sense precipitacions i 
amb els recursos humans i econòmics necessaris, una nova norma consensuada amb la 
comunitat educativa, que reforci l’aprenentatge d’una llengua estrangera en els centres 
educatius sense que això vagi en detriment de la llengua catalana, pròpia de les Illes 
Balears, que s’utilitza com a llengua vehicular del nostre sistema educatiu. 
 
 
Moció d’urgència 
 
Única.  Presentades pels Grups Municipals Presentades pels Grups Municipals 
Coalició per Manacor, AIPC, ALM, PSOE, PSM-IV-E i Esquerra de rebuig a 
qualsevol modificació de la planta i demarcació judicial que comporti la desaparició 
dels jutjats de Manacor  
 
La Sra. Riera Mascaró qualifica la moció d’urgent, ja que es pretén suprimir el partit 
judicial de Manacor. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat declarar d’urgència la moció presentada, que 
seguidament es transcriu: 
 



 33

“MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS COALICIÓ PER MANACOR, AIPC, ALM 
PSOE, PSM-IV-E I ESQUERRA DE REBUIG A QUALSEVOL MODIFICACIÓ DE 
LA PLANTA I DEMARCACIÓ JUDICIAL QUE COMPORTI LA DESAPARICIÓ 
DELS JUTJATS DE MANACOR 
 
El Ministeri de Justícia està treballant en una llei de planta i demarcació judicial a través 
de la qual pretén modificar substancialment l’organització judicial a l‘Estat.  El text amb 
el qual treballa el Ministeri converteix les Illes Balears en un sol partit judicial, la qual 
cosa significaria la supressió dels jutjats d’Inca, Manacor, Eivissa i Menorca, per 
centralitzar tota la seva activitat a Palma. 
 
Aquesta reforma recentralitzadora de la Justícia suposaria un perjudici desproporcionat i 
injustificable per a la població de les Illes Balears, absolutament intolerable en el cas de 
Menorca i Eivissa, i molt perjudicial per als ciutadans de Manacor i la seva comarca (el 
Partit judicial de Manacor atén els municipis d’Ariany, Artà, Campos, Capdepera, 
Felanitx, Manacor, Montuïri, Petra, Porreres, Ses Salines, Sant Joan, Sant Llorenç des 
Cardassar, Santanyí, Son Servera i Vilafranca de Bonany). 
 
El correcte funcionament del sistema de justícia és un pilar fonamental de l’Estat de 
Dret.  En aquest sentit, comptar amb uns jutjats pròxims i accessibles per a tota la 
població millora la qualitat del servei i aferma el seu caràcter de servei públic i 
universal.  Ans al contrari, fer-los més inaccessibles a la població perjudica els sectors 
més desfavorits i representa un clar perjudici per a la convivència i la cohesió social. 
 
En reafirmació d’aquesta moció, s’ha d’indicar que l’Ajuntament de Manacor cedí al 
Ministeri de Justícia uns terrenys per a la construcció de nous jutjats a Manacor. 
 
L’Ajuntament d’Artà el 30 de juliol de 2013 aprovà una moció de rebuig, a la qual 
consideram que l’Ajuntament si hi ha de sumar, per tot el que s’eleven al Ple de 
l’Ajuntament els següents 
 
ACORDS 
 
Primer  L’Ajuntament de Manacor manifesta el seu rebuig a qualsevol modificació de la 
planta i demarcació judicial que comporti la desaparició dels jutjats de Manacor, i insta 
al Govern de l’Estat a retirar l’actual document de reforma judicial. 
 
Segon.  L’Ajuntament de Manacor insta al Ministeri de Justícia a respectar en qualsevol 
futura reforma judicial una distribució dels partits judicials que respongui a la realitat 
geogràfica i pluriinsular de les Illes, que hagi estat prèviament dialogada i pactada amb 
els consells insulars i amb el Govern de les Illes Balears, amb respecte a l’autogovern i 
les competències previstes en l’Estatut d’Autonomia. 
 
Tercer.  L’Ajuntament de Manacor convida el Govern de les Illes Balears, el Consell de 
Mallorca i els ajuntaments dels municipis que integren el partit judicial de Manacor a 
sumar-se a aquesta reivindicació. 
 
Manacor, 4 de setembre de 2013 
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Els portaveus”. 

 
La Sra. Riera Mascaró explica la moció. 
 
El Sr. Gaià Riera  creu que la reforma judicial proposada allunya a la Justícia de la 
ciutadania. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 

 
Primer  L’Ajuntament de Manacor manifesta el seu rebuig a qualsevol modificació de la 
planta i demarcació judicial que comporti la desaparició dels jutjats de Manacor, i insta 
al Govern de l’Estat a retirar l’actual document de reforma judicial. 

 
Segon.  L’Ajuntament de Manacor insta al Ministeri de Justícia a respectar en qualsevol 
futura reforma judicial una distribució dels partits judicials que respongui a la realitat 
geogràfica i pluriinsular de les Illes, que hagi estat prèviament dialogada i pactada amb 
els consells insulars i amb el Govern de les Illes Balears, amb respecte a l’autogovern i 
les competències previstes en l’Estatut d’Autonomia. 

 
Tercer.  L’Ajuntament de Manacor convida el Govern de les Illes Balears, el Consell de 
Mallorca i els ajuntaments dels municipis que integren el partit judicial de Manacor a 
sumar-se a aquesta reivindicació. 

 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 


